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Rada Gminy Lubomino 

 
PROTOKÓŁ Nr L/2023 

z L Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 
 

z dnia 26 października 2023 roku 
 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 
 

Lp. Nazwisko Imię Status 
 

1 Beczak Magdalena nieobecna 
 

2 Chyżyński 
 

Adam obecny 

3 Czaplicka 
 

Izabela obecna 

4 Grablewski 
 

Wiesław obecny 

5 Karpiński 
 

Józef nieobecny 

6 Krysik 
 

Dariusz obecny 

7 Lisowski 
 

Tomasz nieobecny 

8 Łosiewicz 
 

Jarosław obecny 

9 Naguszewski 
 

Zdzisław obecny 

10 Perdian 
 

Andrzej nieobecny 

11 Przybyszewski 
 

Damian nieobecny 

12 Sienkiewicz 
 

Stanisław obecny 

13 Stańczyk 
 

Zbigniew nieobecny 

14 Świtalski 
 

Robert obecny 

15 Wieczorek 
 

Adam obecny 

 
Obecni 9 
wszyscy 15 
procent 60,00 % 
Kworum zostało osiągnięte 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 0:00 – 05:30) 
 
L Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w Zespole Szkół w Lubominie – aula II piętro. 
Początek posiedzenia o godz.: 1300 . 
Zakończenie posiedzenia o godz.: 1355. 
 
Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i 2 do nin. protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała otwarcia L Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy 
Lubomino informując, że sesja została zwołana na wniosek Klubu Radnych „Dobra Zmiana” na 
podstawie art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2023 
poz. 40 z późn.zm.) oraz § 39 ust.5 Statutu Gminy Lubomino stanowiącego załącznik do 
Uchwały nr XII/83/2019 Rady Gminy Lubomino z dnia 28 listopada 2019 roku (Dz.Urz. Woj. 
Warm.-Maz., z 2020 r. poz.37). 
 
W oparciu o listę obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad. 
 
Kolejno przedstawiła proponowany porządek obrad, który został przesłany radnym wraz z 
zawiadomieniem o zwołaniu sesji. 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy Lubomino.  
4. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
5. Zamknięcie obrad. 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Czy są propozycje do zmiany porządku obrad?” 
 
Radny Robert Świtalski „Ja nie wiedziałem tego, że w tak kuriozalny sposób Radna Czaplicka 
zechce zwołać tą sesję dlatego porządek obrad, który zaproponowaliśmy ma kolejne punkty i 
ja w tej chwili chcę wprowadzić nowy porządek obrad. Zostaje wszystko tak jak jest oprócz 
punktu drugiego czyli nie będzie już informacji o działalności wójta w okresie międzysesyjnym 
ponieważ przed chwilą skończyła się jedna sesja.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Panie Robercie nie zmieniajmy. Nie zmieniajmy po prostu jak 
będzie ten punkt to nikomu w niczym nie przeszkadza, najwyżej dopytamy cokolwiek.”  
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Spokojnie  Panowie możecie ten punkt zostawić. 
Prawda jest taka, że w informacji o działalności Wójta w okresie pomiędzy tą sesją, która się 
niedawno zakończyła a tą, która trwa obecnie punkt mamy tylko jeden: uczestnictwo Pana 
Wójta w sesji poprzedniej. Także możecie Państwo dopytywać.” 
 
Radny Robert Świtalski „Dobrze to nie  zmieniajmy tego, jeśli taka jest wola kolegów.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Możemy przegłosować porządek obrad?” 
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Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Kto jest za przyjęciem wniosku radnego? Głosowanie 
jawne imienne.” 
 
 
głosowanie Wniosek Radnego Stanisław Sienkiewicza o przegłosowanie porządku obrad. 
 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela PRZECIW 
4 GRABLEWSKI Wiesław WSTRZYMAŁ SIĘ 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław WSTRZYMAŁ SIĘ 
10 PERDIAN Andrzej - 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian - 
12 SIENKIEWICZ Stanisław ZA 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
status ilość 
ZA 6 
PRZECIW 1 
WSTRZYMAŁO SIĘ 2 
wynik Wniosek został przyjęty 
 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Kto jest za przyjęciem proponowanego porządku 
obrad? Głosowanie jawne imienne” 
 
głosowanie Porządku obrad L Sesji Rady Gminy Lubomino.  
 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela WSTRZYMAŁA SIĘ 
4 GRABLEWSKI Wiesław WSTRZYMAŁ SIĘ 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław WSTRZYMAŁ SIĘ 
10 PERDIAN Andrzej - 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian - 
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12 SIENKIEWICZ Stanisław ZA 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
 
status ilość 
ZA 6 
PRZECIW 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ 3 
wynik Porządek obrad został przyjęty.  
 
 
 
Ad.2. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 05:30 – 09:15). 
 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Pani Wice Wójt proszę uściślić kwestie tego wyjazdu. Orientuje 
się Pani ile osób brało udział w nim?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Wracam do tego momentu, o którym mówiłam 
na początku naszego dzisiejszego spotkania. Informacja o działalności Wójta Gminy Lubomino 
w okresie między sesyjnym pomiędzy XLIX a L sesją obejmuje jeden punkt Panowie. Ten punkt 
dotyczy udziału Pana Wójta w sesji XLIX. Jeżeli co do tego punktu mają Panowie jakiekolwiek 
pytania, wątpliwości to proszę.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Właśnie proszę o uściślenie tej wypowiedzi, bo tak nie 
usłyszałem tej cyfry. Może Pani uściślić czy nie? Ile osób brało w wyjeździe udział z Panem 
Wójtem?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Informacja o działalności wójta w okresie między 
sesjami pomiędzy tą sesją, która się zakończyła 10 minut temu, bądź 15, a tą sesją, która trwa 
w chwili obecnej zawiera jeden punkt: uczestnictwo wójta w XLIX sesji Rady Gminy Lubomino. 
Jeżeli do tego punktu ma Pan jakiekolwiek pytania, bądź udział Pana Wójta w tej sesji budzi 
Pańskie wątpliwości, to proszę.”  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Chciałbym nadmienić, że Wójt uczestniczył w sesji i jakoś tak nie 
dosłyszałem informacji zadając pytanie ile osób tam brało udział w wyjeździe, może Pani jest 
w stanie to uściślić.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Ale ja nie mogę i nie mam takiego prawa. Punkt 
jest jeden: uczestnictwo Wójta w XLIX sesji. Ma Pan jako radny świetne narzędzia, które 
pozwalają Panu zadać wniosek, interpelacje, zapytanie,  skorzystać z prawa dostępu do 
informacji publicznej. Przecież o tym wszystkim pięknie Pan opowiadał na XLIX sesji. Proszę z 
tego prawa korzystać. Jeżeli chce Pan zadać pytanie do informacji o działalności wójta 
w okresie między sesjami po raz trzeci powtarzam, że ta informacja ma punkt jeden udział 
wójta w XLIX sesji Rady Gminy Lubomino w dniu dzisiejszym.” 
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Radny Stanisław Sienkiewicz „Dlatego  zadaję pytanie o udziale Wójta w sesji?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Był.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Był i co powiedział?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „To co Pan słyszał.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „A jak bym chciał uściślenia?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „To jest informacja Wójta w okresie między sesjami 
dyskusja jest bezcelowa, niezasadna, niesłuszna, przedłużają Panowie to posiedzenie.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Rozumiem, że Pani nie chce odpowiedzieć.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Rozumiem, że ja nie mam na co odpowiadać. 
Udzieliłam Panu informacji, wyjaśnień w tym zakresie. Pozostali Panowie zakładam, że 
rozumieją, bo uśmiech gdzieś tam się na twarzy błąka, więc jeżeli Pan chce kontynuować tą 
sesję tak, jak przebieg tej XLIX, no to gratuluję i życzę sukcesu i powodzenia.” 
 
 
Ad.3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy Lubomino.  
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 09:15 – 40:20). 
 
Radny Robert Świtalski „Myśmy próbowali zwołać tą sesję już znacznie wcześniej ponieważ 
złożyliśmy wniosek o zwołanie tej sesji już 5 października. Wtedy została wyznaczona sesja na 
9 października, ta sesja się nie odbyła. Później 9 października znów złożyliśmy wniosek o sesję, 
ta sesja również się nie odbyła.  Więc później znowu 16 października zwołaliśmy sesję, która 
dopiero dzisiaj się odbywa. Chciałbym, żeby Pani Prawnik w takim razie odpowiedziała jak to 
jest stosowanie ustawy w naszym tutaj przypadku, w przypadku zwołania tej sesji. Czy ona jest 
zwołana zgodnie z prawem czy też nie, ponieważ jasno jest napisane w ustawie jakie są warunki 
i w jakim terminie powinna zostać zwołana sesja. Tutaj termin nie został zachowany i co w 
związku z tym? Czy ta sesja jest legalna czy nielegalna? Jak to się ma do prawa?” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska – Kołakowska  „Zgodnie z art. 20 ust. 3, Państwa to 
dokładnie wiecie, Przewodnicząca powinna zwołać taką sesję na wniosek co najmniej 1/4 
liczby radnych lub wójta w terminie siedmiu dni od dnia złożenia wniosku do którego powinien 
być przedłożony porządek obrad oraz ewentualne projekty uchwały. Pani Przewodnicząca 
podejmuje decyzję, tak mówi przepis, w ciągu siedmiu dni.  Pani Przewodnicząca podjęła 
decyzję, że ze względu na ekonomikę jeżeli planowana była na dzień dzisiejszy sesja, żeby nie 
zwoływać sesji nadzwyczajnej związanej z Państwa wnioskiem - tak rozumiem, tym się 
kierowała Pani Przewodnicząca, być może wchodziły również w rachubę jeszcze kwestie 
zdrowotne - żeby nie zwoływać jej powiedzmy w poniedziałek tylko zwołać ją w czwartek kiedy 
również jest zwołana sesja planowana na ten dzień dzisiejszy. Kierowała się po prostu 
ekonomiką. To, że zostało to nawet z przekroczeniem ustawowym twierdzę, że nie ma 
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to żadnego znaczenia jeśli chodzi o legalność zwołanej sesji. Także Państwo możecie 
obradować, podejmować uchwały.” 
 
Radny Robert Świtalski „Czyli rozumiem nic nie szkodzi,  że zapis ustawy został złamany?  To w 
ogóle nie szkodzi nic,  tak rozumiem z Pani wywodów, tak to wynika rozumiem.” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska – Kołakowska  „Przedstawiłam jak  wygląda stan prawny. 
Stan prawny z którego wynika, że powinno to nastąpić w ciągu siedmiu dni, ale przewodnicząca 
podjęła taką decyzję, żeby kierując się ekonomiką zwołać te sesję na dzień dzisiejszy, kiedy 
wszyscy radni byli powiadomieni.” 
 
Radny Robert Świtalski „To są takie Pani domniemania i wymysły. Ja pytam o stan prawny i 
koniec. Więcej nie powinna Pani ani słowem więcej mówić.” 
 
Radny Dariusz Krysik  „To jeżeli mówimy o ekonomice, to nie ekonomicznie byłoby dołączenie 
tego projektu uchwały do tamtej sesji? Zrobić jedną, a nie dwie?” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska – Kołakowska  „Pani Przewodnicząca nie ma takich 
kompetencji, żeby dołączać projekt uchwały do czegokolwiek.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „To bardzo ważne pytanie w zasadzie 
najważniejsze na ten dzień dzisiejszy, na tą chwilę. Z takim wnioskiem Pani Przewodnicząca do 
Pana Przewodniczącego wystąpiła kilkukrotnie, żeby nie było, że tylko raz i tak jak zawsze i tak 
jak historia nas uczy było to niepotrzebne, ponieważ decyzja Pana Przewodniczącego Klubu 
Radnych „Dobra Zmiana” Pana Roberta Świtalskiego jest jednoznaczna. Nie wyraził zgody 
na połączenie i na wprowadzenie tego projektowanego przez Państwa teraz projektu uchwały 
do porządku sesji tej, która zakończyła się 15 minut temu.” 
 
Radny Robert Świtalski „To jest nie prawda. Niech Pani podeprze się pismami.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „No ale ja te pisma mam przed sobą, więc 
jednoznacznie z nich wynika, że prosiliśmy Pana o to, aby w porządku obrad sesji, która się 
zakończyła, znalazł się zgłoszony przez Panów projekt uchwały. Natomiast odpowiedź, którą 
otrzymaliśmy była jednoznaczna ta odpowiedź nie pozwalała na dołączenie do porządku obrad 
sesji zwyczajnej projektu uchwały proponowanej przez Klub Radnych „Dobra Zmiana.” Pan 
Przewodniczący kazał postępować nam zgodnie z prawem, jakbyśmy nigdy tego nie robili, 
jednocześnie Pan Przewodniczący w bardzo sprytny sposób poinformował nas, że zgadza się 
na dołączenie do porządku obrad w kolejnych punktach przygotowanych na planowaną sesję 
w dniu 26 października projektów uchwał i procedowanie ich na sesji zwołanej na wniosek dnia 
16 października z Państwa inicjatywy. Łaskawie wyraził zgodę, żeby cały porządek sesji, która 
odbyła się, dołączyć…” 
 
Radny Robert Świtalski „Pani znowu manipuluje.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Nie.  No przecież to jest Pana odpowiedź.” 
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Radny Dariusz Krysik „Dlaczego w jedną stronę można połączyć sesję a w drugą stronę nie 
można?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Bo kolega nie zgodził się, żeby ten porządek sesji 
XLIX został rozszerzony o Państwa projekt chwały.”  
 
Radny Dariusz Krysik „ Ale odwrotnie można było zrobić nasz wniosek był pierwszy.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Ale ta sesja Pana Wójta była też pierwszą tu, w 
dniu dzisiejszym. Nie spotkaliśmy się najpierw na sesji nadzwyczajnej. Spotkaliśmy się najpierw 
na sesji zwyczajnej i wykazując dobrą wolę…” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Pani Ilona była zmuszona wysłać zawiadomienia do 
godziny 15:00.” 
 
Radny Robert Świtalski „Tak i wysłała o 13:00, bo o 15:00 miała już moją odpowiedź.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Ale już program i wszystko było wysłane siedem dni 
przed. Już wtedy nie można zmienić wysłanych zawiadomień.” 
 
Radny Dariusz Krysk „Z naszej strony zawsze musi być chęć współpracy w druga stronę nie ma 
żadnej chęci. Można było te sesje połączyć.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Ja też byłam za tym, ale to właśnie, żeby tak się 
stało no to musieli Państwo wyrazić jedynie zgodę na to, żeby do całego tamtego dużego 
porządku dołączyć po prostu ten projekt waszej uchwały, no ale nie chcieliście tego zrobić.” 
 
Radny Dariusz Krysk „Przeczyta Pani jeszcze raz to pismo, że przewodniczący wyraża zgodę na 
dołączenie punktów?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Informuję, że na dzień 26 października planowane 
jest zwołanie sesji w trybie art. 20 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym 
poprzedzone wspólnym posiedzeniem wszystkich komisji stałych Rady Gminy Lubomino w 
dniu 24 października 2023 roku.  W związku z powyższym proponuję rozważenie propozycji 
ujęcia przedłożonego do wniosku projektu uchwały w sprawie zmiany w 
statucie Gminy Lubomino w porządku obrad sesji planowanej na dzień 26 października po 
wcześniejszym zaopiniowaniu wyżej wymienionego projektu uchwały przez komisję w dniu 24 
października – i tu gdybyście wyrazili Panowie zgodę to przede wszystkim ta uchwała 
procedowana byłaby na komisjach, od tego też zacznijmy - bez konieczności zwoływania 
dodatkowej sesji na wniosek Klubu Radnych „Dobra Zmiana”. Z taką inicjatywą wystąpiła do 
Panów Pani Przewodnicząca, żeby w tym zwykłym porządku pojawił się projekt proponowanej 
przez Panów uchwały, tak aby ona przeszła przez komisję, abyśmy na tych komisjach właśnie 
sobie o nim porozmawiali. A na to odpowiedź przychodzi absolutnie odmienna, że mamy 
postępować zgodnie z prawem, i że jeżeli chcemy to łaskawie swój porządek możemy 
wrzucić do waszego porządku.”  
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Radny Dariusz Krysk „To jest propozycja połączenia sesji.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Nie rozumiecie tego, że jak będzie to sesja 
zwołana w trybie nadzwyczajnym to nie mamy żadnego wspólnego posiedzenia komisji. To 
nie zależy Wam na tym żebyśmy się tego 24 października spotkali w tym Gronowie?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „A zawiadomienia o komisji były już wysłane.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Który artykuł zabrania zwołania komisji?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Panowie zejdźcie na ziemię, oderwijcie się od tej 
świadomości w której funkcjonujecie. Zawiadomienia zostały wysłane. Przewodnicząca zwraca 
się z prośbą o to, żeby ująć ten projekt uchwały w porządku obrad sesji, a Wy się teraz pytacie 
o podstawę prawną. Podstawa jest taka, że po prostu nie wyraziliście na to zgody i tyle.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Po co te manipulacje?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Nie ma żadnej manipulacji. „ 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Który wniosek był pierwszy o zwołanie sesji, klubu czy wójta?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Przypomnijcie sobie Panowie całą historię 
związaną z nieobecnością Pani Przewodniczącej. Nie zachowujcie się w ten sposób jak byście 
siedzieli tu pierwszy raz, przyszli pięć minut temu.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Które pismo najpierw Pani rozpatruje te ostatnie czy te 
pierwsze?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Jeżeli pewne czynności są rozpoczęte i próbujemy 
zwołać, zorganizować tą sesję, poszło zawiadomienie o zwołaniu komisji, to ja rozumiem, 
że dążąc do zachowania dobrej współpracy ujmujemy Panów projekt w porządku obrad tej 
sesji, która się zakończyła 20 minut temu.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Dążąc do dobrej współpracy to dołączamy projekty i 
przeprowadzamy jedną sesję.”  
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Nie  rozumiem Waszego postępowania to teraz 
jest źle, że  żeśmy się tu spotkali czy to jest jednak dobrze, że  żeśmy się tu spotkali, bo już tracę 
sens wszystkiego tak naprawdę?” 
 
Radny Dariusz Krysik „Wniosek wpłynął 16, nie został zachowany termin siedmiodniowy. Niby 
nic się nie stało. Kiedy wpłynął wniosek Pana Wójta o zwołanie sesji? Ile dni przed sesją?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „ Nie było wniosku wójta. Art. 20 ust. 1.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Tu nie ma wniosku Pana Wójta o zwołanie sesji 
nadzwyczajnej.” 
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Radny Robert Świtalski „To co Pan Krysik podniósł jest bardzo ważne dlatego, że cały czas urząd 
robi wszystko, żeby ta sesja się nie odbyła. Pierwszy wniosek, który złożyliśmy o sesje to był 
dzień 5 października. Wtedy zwołaliście sesje na 9 października.  9 października ta sesja się nie 
odbyła więc my znowu złożyliśmy wniosek i znowu dostaliśmy odpowiedź, że sesja jest zwołana 
na 16 października.  16 października znowu nie odbyła się ta sesja, więc myśmy znowu złożyli 
wniosek kolejny już raz i sesja została zwołana na dzisiaj właśnie z przekroczeniem 
terminu. Teraz chcecie żebyśmy to my dorzucili się do sesji, która jest zwoływana w trybie 
zwykłym podczas, gdy zapomina Pani, że to myśmy wnioskowali trzy razy o zwołanie sesji.  Ta 
sesja została skutecznie zwołana, bo myśmy przyszli i wszelkich procedur dopełnili.  Pani  
Czaplicka przesyła mi propozycję tą, którą Pani zechciała tutaj zacytować i co ja odpowiadam, 
że oczywiście nie ma problemu cały porządek obrad można włożyć w naszą sesję i nie będzie 
problemu.  Zgadzamy się na to my, jako Klub Radnych zgadzamy się na to, żeby cały porządek 
obrad był procedowany na sesji, o którą myśmy wnioskowali, ponieważ to myśmy wnioskowali 
wcześniej o sesję, bo myśmy wnioskowali, jak Pani zauważyła już 5 października i cały czas było 
uniemożliwiane nam odbycie tej sesji.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Wie Pan, bo ja muszę postępować tak, jak mówi 
mi wojewoda. Jeżeli w tej Pana odpowiedzi ja widziałabym zgodę pozostałych Panów, którzy 
tworzą 1/4 stawowego składu rady…” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska „Różnica pomiędzy  sesją zwoływaną w oparciu o art.  20 
ust. 1 jest taka, że to Pani Przewodnicząca ją zwołuje,  ustala porządek w uzgodnieniu z wójtem 
i termin i tak dalej. Natomiast sesja zwoływana w oparciu o art. 20 ust. 3, tak zwana 
nadzwyczajna, czyli sesja zwoływana na wniosek Pana Wójta lub co najmniej 1/4 składu rady. 
Taki wniosek wpłynął i taki wniosek jest rozpatrywany. Była propozycja Pani Przewodniczącej, 
żeby Państwa wniosek, Państwa uchwałę - ponieważ pozostałe punkty porządku obrad były w 
zasadzie zbieżne, dokładnie takie same jak były przyjęte w porządku obrad XLIX sesji -  dołączyć 
do porządku obrad tej sesji zwoływanej w tym tak zwanym trybie zwyczajnym. Na to Państwo 
nie wyraziliście zgody jednoznacznie z tych maili wynika. Natomiast Pan Przewodniczący bo 
rozumiem, że Pan Przewodniczący Klubu Radnych był autorem tego maila, a więc on 
jeden napisał - natomiast możemy wyrazić zgodę, żeby do sesji zwołanej na nasz wniosek został 
dołączony - więc po pierwsze jaką moc prawną ma ewentualne oświadczenie w tym zakresie 
Pana Przewodniczącego Klubu a nie 1/4 radnych? Ja chcę zwrócić uwagę, ustawa mówi, że 
porządek obrad sesji zwoływanej na wniosek wójta lub co najmniej 1/4 składu 
rady może być zmieniony za zgodą wnioskodawców i teraz w jakiej sytuacji znalazłaby się 
gmina, która ma do podjęcia różne uchwały jeżeli Państwo byście przyszli nawet 
i zagłosowali przeciwko tak rozwiniętemu porządkowi obrad? Nie mogłaby się odbyć ta sesja, 
nie mogłyby zostać przegłosowane te uchwały, nie mogłyby zostać przyjęte te sprawozdania 
które były przyjęte na tej XLIX sesji. Państwa uchwała w oparciu o art. 20 ust. 6, że klub radnych 
może zgłosić, mogła być dołączona bez żadnego problemu. Natomiast rozszerzenie porządku 
Państwa sesji o te uchwały wymagałyby jednoznacznej zgody bezwzględnej większości składu 
rady, więc też nie można było ryzykować, że z jakiegoś powodu nieznanego uchwały by 
nie mogły być procedowane.” 
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Radny Robert Świtalski „Proszę Pani więc chce Pani powiedzieć, że porządek obrad rady ustala 
wnioskodawca, tak czy nie? Więc my jako wnioskodawcy zgadzaliśmy się na to, żeby ten 
porządek obrad został rozszerzony i tyle.” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska „Pan Przewodniczący w mailu wyraził na to zgodę. 
Natomiast zgody 1/4 radnych na to nie było i nie wiadomo czy uzyskałby ten wniosek 
bezwzględną większość radnych na sesji. Mamy demokratyczne państwo prawa no to 
niestety trzeba być do końca demokratycznym.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „No to ze względu na  demokratyczne państwo prawa czemu ta 
informacja nie dotarła do wszystkich pięciu tylko do jednej osoby? Kto rozsyłał tą informację? 
Pięciu składało i pięciu powinno otrzymać.” 
 
Inspektor UG Ilona Basałygo „Informacja został wysłana do tylu osób ile się podpisało pod 
wnioskiem.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Po drugie jakbyśmy byli tacy wredni wystarczy, żebyśmy dzisiaj 
nie przyszli i ta sesja by się nie odbyła. Byłoby kworum? No nie byłoby, więc po co te 
wydziwianie? (…) Przewodnicząca jest organizatorem, tak zorganizowała, więc tak ma.” 
 
Radny Robert Świtalski „W związku z tą sytuacją, którą teraz mieliśmy radni Dobrej Zmiany 
przygotowali projekt uchwał,  o który będę Państwa prosił, żebyście go poparli. Projekt uchwały 
dotyczy zmian w statucie Rady Gminy Lubomino.” 
 
Kolejno odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
„To jest projekt uchwały, który złożył Klub Radnych Dobra Zmiana. To nam ułatwi życie na 
przyszłość ponieważ sesje, które będą zwoływane tutaj, postawa, czy też to wszystko co 
się zadziało w związku z naszą próbą zwołania sesji - bo przypomnę, że pierwszą próbę 
podjęliśmy już w lipcu i wtedy nie można było zwołać sesji, później znowu nie można było i 
później znowu nie można, dzisiaj jest ta sesja więc zobaczcie cztery razy wnioskowaliśmy o 
zwołanie sesji.  W całej  kadencji rady wnioskowaliśmy czwarty raz o sesję i dopiero za 
czwartym razem sesja się odbyła. Tyle mam do powiedzenia.  Proszę o poparcie tego wniosku 
jednogłośnie.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Dzisiaj jest inna sesja.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz „Chciałbym nadmienić, że chodzi tylko i wyłącznie o to, że jak 
wójt ma prawo uzgadniać termin odbycia się sesji, żeby też 1/4 rady miała jako wnioskodawca 
sesji móc też uzgodnić. A nuż się zdarzy, że będzie zapraszał jakiś gości albo będzie taka 
konkretna jakaś data, w której trzeba będzie zwołać tą sesję, to jest możliwość uzgodnienia to 
z przewodniczącym.  Tylko w tym celu to jest,  dla ułatwienia nie tylko dla jednego klubu dla 
wszystkich radnych w liczbie co najmniej ¼, która będzie chciała zwołać sesję i to wszystko.” 
 
Nie było więcej pytań do projektu uchwały. 
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Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Statucie Gminy 

Lubomino.  
wynik Głosowanie zakończone wynikiem : podjęto 
typ Głosowanie jawne imienne 
większość zwykła 
Podsumowanie 
status ilość status ilość 
ZA 6 uprawnionych 9 
PRZECIW 0 oddanych głosów 9 
WSTRZYMAŁO SIĘ 3 nieoddanych głosów 0 
Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela WSTRZYMAŁA SIĘ 
4 GRABLEWSKI Wiesław WSTRZYMAŁ SIĘ 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław WSTRZYMAŁ SIĘ 
10 PERDIAN Andrzej - 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian - 
12 SIENKIEWICZ Stanisław ZA 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR L/316/2023 z 26 października 2023 roku w 
sprawie zmiany w Statucie Gminy Lubomino. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.4. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 40:20 – 55:10). 
 
 
Radny Dariusz Krysik „Ponowie swój wniosek z komisji dwa dni temu, co było wspólne 
posiedzenie komisji, o wybór wiceprzewodniczącego. Nie wiemy czy stan zdrowia pozwoli Panu 
Wiceprzewodniczącemu wrócić za tydzień, za miesiąc. Daj Boże, żeby było to było jak 
najszybciej, żeby wrócił do pełnego zdrowia i mógł z nami tutaj zasiadać w radzie, ale na tą 
chwilę uważam, że to jest niezbędne dla pracy rady, żeby się sytuacja nie powtarzała jak 
ostatnio, że ze względu na stan zdrowia Pani Przewodniczącej nie udało się zwołać sesji. Jeżeli 
nawet by się zdarzyło, że ten radny wróciłby dosyć szybko do rady to uważam, że też 
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przywrócenie go do funkcji wiceprzewodniczącego, to też nie jest jakimś wielkim problemem. 
Mówiłem to na komisjach i powiem jeszcze raz uważam, że ta sytuacja, która była z sesją 
zwołaną przez wójta, gdzie rano była sesja, a do godziny 15:00 miał dostarczyć papiery, gdyby 
wtedy Pani Przewodnicząca nie mogła być na tej sesji całe inwestycje poległyby. To była bardzo 
ważna sprawa.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „O co Pan wnioskuje?” 
 
Posiedzenie opuścili Radni Wiesław Grablewski i Zdzisław Naguszewski (czas 42:32). 
 
Radny Dariusz Krysik „O wybór wiceprzewodniczącego.” 
 
Radca Prawny Marzena sulikowska – Kołakowska „Ale oczekuje pan, że kto go wybierze?” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „To jest inna wersja niż była na komisjach. Na 
komisjach padała informacja o tym, że jednego wiceprzewodniczącego mamy. Czy chcecie 
Państwo wybrać drugiego?” 
 
Radny Dariusz Krysik „Może być i drugiego, to jest dla mnie bez różnicy, aby był.” 
 
Sekretarz Gminy Joanna Karpińska – Koźlik „Macie prawo inicjatywy uchwałodawczej.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz  „Składam wniosek o przygotowanie projektu uchwały przez 
biuro rady odnośnie zmiany w statucie liczby wiceprzewodniczących z jednego na dwóch.” 
 
Radny Robert Świtalski „Chciałem doprecyzować to, czy ilość radnych ma wpływ na ilość 
wiceprzewodniczących?” 
 
Radca Prawny Marzena Sulikowska – Kołakowska „Ustawa mówi, że rada wybiera spośród 
swego grona przewodniczącego, 1 do 3 wiceprzewodniczących.  Natomiast to musi być 
uwzględnione w statucie, liczba wiceprzewodniczących.” 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz  „Złożyłem wniosek  o przygotowanie przez biuro rady projektu 
uchwały zmiany statutu w ilości wiceprzewodniczących z jednego na dwóch.” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka „Proszę powtórzyć wniosek, chce się upewnić czy 
dobrze zanotowałam.”  
 
Radny Stanisław Sienkiewicz  „Składam wniosek o przygotowanie przez biuro rady projektu 
uchwały w sprawie zwiększenia liczby wiceprzewodniczących z jednego na dwóch. Czy zmiany 
liczby przewodniczących z jednego na dwóch wiceprzewodniczących?” 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddała wniosek pod głosowanie.  
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głosowanie Wniosek o przygotowanie przez biura rady projektu uchwały w sprawie zwiększenia liczby 
wiceprzewodniczących z jednego na dwóch. 

 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK Magdalena - 
2 CHYŻYŃSKI Adam ZA 
3 CZAPLICKA Izabela WSTRZYMAŁA SIĘ 
4 GRABLEWSKI Wiesław - 
5 KARPIŃSKI Józef - 
6 KRYSIK Dariusz ZA 
7 LISOWSKI Tomasz - 
8 ŁOSIEWICZ Jarosław ZA 
9 NAGUSZEWSKI Zdzisław - 
10 PERDIAN Andrzej - 
11 PRZYBYSZEWSKI Damian - 
12 SIENKIEWICZ Stanisław ZA 
13 STAŃCZYK Zbigniew - 
14 ŚWITALSKI Robert ZA 
15 WIECZOREK Adam ZA 
 
status ilość 
ZA 6 
PRZECIW 0 
WSTRZYMAŁO SIĘ 1 
wynik Wniosek został przyjęty 
 
 
Radny Robert Świtalski „Chce podziękować wszystkim za przegłosowanie tej uchwały i mam 
nadzieję że już więcej takich problemów nie będziemy mieć.” 
 
Ad.5. Zamknięcie obrad. 
Pełny przebieg pkt 10 odzwierciedla transmisja z obrad  (czas: 55:10 – 55:32). 
 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała zamknięcia 
L Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino. 
 
 
Protokolant:                              Przewodnicząca Rady Gminy 
Ilona Basałygo                           Izabela Czaplicka 
 


